
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 414 af 22. januar 2015 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren tage kontakt til Kommissionen for at afklare EU-reglerne omkring nødde-

afgift og chokoladeafgift for at sikre klarhed om, at Danmark kan afskaffe nøddeafgiften 

uden samtidig at afskaffe chokoladeafgiften? 

 

Svar 

Regeringen har ingen planer om at afskaffe chokoladeafgiften. Derfor ser jeg heller ingen 

grund til at tage kontakt til Kommissionen.  

 

En officiel udtalelse fra Kommissionen om eventuelle statsstøttemæssige implikationer af 

en ensidig afskaffelse af nøddeafgiften (råstofafgiften i chokoladeafgiften) vil kræve en 

formel statsstøttenotifikation af et sådant tiltag, men regeringen har, som nævnt, ikke for 

nuværende planer om ensidigt at afskaffe råstofafgiften eller hele chokoladeafgiften for 

den sags skyld. En statsstøttenotifikation vil først blive aktuel ved en beslutning om af-

skaffelse. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på spørgsmål nr. 413 af 22. januar 2015 (alm.del). 
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